

14/7 (星期日Sun)

荀子的“偽”與莊子的“真”

(粵語主講)

The Establishment of the Rites vs. Following Nature: on the Difference between Xunzi and Zhuangzi in Motivation of Action

(in Cantonese)

丁安祺博士

Dr Angel O K TING

18/8 (星期日Sun)

消失的風情 —— 1950年代初香港通俗雜誌《小說世界》的廣式趣味

(粵語主講)

Gone with the Wind? The Cantonese Aroma in the 1950s Popular Magazine *The Novel World Weekly*

(in Cantonese)

黎秀明博士

Dr Cleo S M LAI

25/8 (星期日Sun)

語言與國家建構：現代中國語言規劃與政策

(英語主講)

Language and Nation Building: Language Planning and Policy in Modern China

(in English)

潘萍博士

Dr Cathy Ping PAN

29/9 (星期日Sun)

港英時期香港回民的社會生活

(普通話主講)

Social Life of the Chinese Hui Muslim in Hong Kong in the Colonial Era

(in Putonghua)

馬健雄教授

Professor Jianxiong MA

科大 人文新語

講座系列

下午3時至5時
香港歷史博物館地下演講廳
座位139
費用全免，名額有限，先到先得

3-5 pm
Lecture Hall, G/F, Hong Kong Museum of History
139 seats
Free admission; first come, first served

HKUST Public HUMANITIES LECTURES

隨著香港社會專上及持續教育的普及，學術知識越來越成為公眾知情權的重要內容。學術知識貴在創新，但新知自應造福人群。人文學科美於人情，而話語豈宜鬻官獨唱。香港科技大學人文學部因此與香港歷史博物館合設科大人文新語講座系列，期與公眾共享文史哲等多元領域的人文學術研究成果。

This is a series of public lectures by the faculty from HKUST to share with the increasingly better educated public in Hong Kong the advanced knowledge in the domain of multidisciplinary humanities, which is for the public, of the public, and by the public.

合辦 Co-organised by: 香港歷史博物館 Hong Kong Museum of History
香港科技大學人文學部 Division of Humanities, The Hong Kong University of Science and Technology

查詢 Enquiry: 講座內容 / Lectures (2358 7786)
場地安排 / Venue (2724 9082)